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ІМПУЛЬС

Д ві тисячі років тому мало що вказувало на скоре пришестя Месії. Лише де-
які люди, як-от Симеон і Ганна, усе ще активно готувалися до нього, віря-
чи, що зможуть пережити цю подію ще за свого життя. Утім, одна жінка 
знала точно, що час прийшов: це була Марія. Через Ангела вона отримала 

Божественну обітницю про те, що народить Сина, Божого Сина, Месію. Більше того, 
вона відчувала Божественне життя, яке носила в собі. Марія також відчувала, як воно 
зростає. Вона знала, що саме має відбутися. 

Сьогодні небагато людей все ще чекають і готуються до Другого Пришестя Христа. 
Але ми знаємо, що Ісус незабаром прийде. Він Сам обіцяв нам це. Утім, більше того: 
завдяки народженню згори, від Води й Духа, ми носимо в собі Божественне життя. 
Ми відчуваємо, як воно зростає у нас, а також знаємо, що час близький. Ісус обов’яз-
ково прийде вдруге. Навіть якщо мало що вказує на це, навіть якщо люди навколо 
нас кажуть: «Як можна сьогодні вірити в щось подібне?» А ми відчуваємо це: Ісус 
неодмінно прийде вдруге.

Імпульс із богослужіння Першоапостола 

Ознаки життя
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БОГОСЛУЖІННЯ

Д орогі брати і сестри, ми дуже вдячні нашому 
Небесному Отцеві, що Він вислухав наші мо-
литви й уможливив це богослужіння, аби ми 
мали спілкування один з одним, а також – з 

Богом, Отцем, Сином і Святим Духом. Відчувати присут-
ність Бога й чути Його голос – це для нас благословення. 
Бог промовляє через людину, але важливо, що через неї 
ми чуємо голос нашого Небесного Отця. Утіху вселяє те, 
що тут, на цьому місці, ми чуємо істину. Адже Бог спра-
ведливий і Він є Богом істини. Це є для нас утіхою у світі, в 
якому багато людей не знають, кому довіряти й кому віри-
ти. Ми знаємо, що наш Господь і Бог мовить нам істину. 
І що Він каже, те виконує. Він виконує Свої обітниці. Це 
неабияк утішає нас; принаймні тут ми чуємо істину. Боже 
слово – це істина. 

Любов Бога є також істинною. Він любить нас беззасте-
режно і безумовно. Його любов не є мінливою. Він любить 
нас істинною любов’ю. Він розповідає нам істину з лю-
бов'ю. Це також важливо, адже багато людей кажуть нам 
істину, але в непривабливій спосіб. Бог з любов'ю мовить 
нам істину. Він каже нам, що треба зробити, що поміня-
ти, але у вельми доброзичливий спосіб; і Він просить нас 
робити тільки те, на що ми спроможні. Бог справедливий. 
Він ніколи не просить нас робити те, з чим ми не зможемо 
впоратися. Він точно знає: якщо ми бажаємо щось зроби-
ти, то зробимо. Таким є Бог істини.  

Бог піднімає нас

В основі нашої сьогоднішньої проповіді лежить 
біблійна цитата з Книги Приповідок. Ця цитата є 
доволі відомою. У ній, як це часто буває у Псалмах 

і Приповідках, мова йде про праведних і безбожних, не-
честивих. Згідно з Біблією, праведник – це не досконала 
й безгрішна людина. Праведник – це той, хто поступає 
правильно. Праведник – це той, хто правильно ставиться 
до Бога, займає правильну позицію щодо Нього. Правед-
ник – це той, хто правильно поводиться по відношенню 
до Бога.

У Старому Заповіті праведником вважалася людина, 
яка виконувала закон і боялася Бога, яка була смиренною і 
слухняною перед Богом. А в Новому Заповіті праведник – 
це той, хто вірить в Ісуса Христа і живе відповідно до своєї 
віри. Він вірить в Ісуса Христа; він вірить, що Він – Божий 
Син, Який прийшов на землю; він вірить в жертву Ісуса 
Христа; він вірить в Його Євангеліє і бере приклад з Ісуса 
Христа. Таким є праведник. Тобто це не ідеальна людина, а 
та, яка має правильне ставлення щодо Бога, яка є смирен-
ною і слухняною і яка вірить в Ісуса Христа. Саме такими 
ми прагнемо бути. Виконувати закон Ісуса Христа означає 
любити Бога й свого ближнього. Праведники поводяться 
правильно як по відношенню до Бога, так і до свого ближ-
нього. Безбожник і нечестивий поступає навпаки. Він ру-
хається тільки власним шляхом і не поважає Божий закон. 
Він не шанує ані Бога, ані свого ближнього. Таким є без-
божник, нечестивий. У нашій біблійній цитаті також мо-
виться, що праведник падає сім разів. Це означає, що він 
падає знову й знову – незважаючи на те, що є праведним, 
і бажає поводитися правильно по відношенню до Бога. 
Сім разів символізує багаторазове падіння. Але кожного 
разу, коли він падає, він сповнений рішучості вставати 
й вірно слідувати за Богом; й оскільки він праведний, то 
Бог допомагає і піднімає його (пор. Псалом 37, 24). Без-
божник же «спіткнеться в нещасті». В іншому перекладі 
сказано, що безбожник може робити все добре, але як 
тільки його спіткає біда, то падає і не в змозі піднятися. 
В іншому перекладі сказано, що безбожник урешті-решт 
буде відкинутий Богом. У цьому смисл нашої цитати. 

6 серпня 2023 року Першоапостол Жан-Люк Шнайдер провів богослужіння в м. Перті/
Австралія. Вступною піснею були слова «Ми любимо це місце, о Боже» (№ 28 в англомов-
ному пісеннику). У цій поїздці Першоапостола супроводжували Окружні Апостоли Майкл 
Еріх, Еді Існугрохо і Петер Шульте, а також Апостоли Дес Лодевік, Аллен Поуру, Лукас 
Супок і Тревор Вільямс.

«Бо праведний сім раз упаде 
й знову встане, а безбожник 
спіткнеться в нещасті».

Приповідки 24, 16
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Праведник падає, хоча він праведний, але він знову встає, 
і тому що він праведний, Бог піднімає його Своєю рукою. 
Безбожник і нечестивий падає, занепадає і врешті-решт 
не знаходить милості в Божих очах (пор. Псалом 73, 3-20).  

Яке це має відношення до нас? Брати і сестри, я думаю, 
що всі ми бажаємо поводитися правильно по відношенню 
до Бога й до ближнього. Ми хочемо бути праведними. Ми 
віримо в Ісуса Христа. Ми слідуємо за Ним. І хочемо бути 
такими, як Він. Утім, ми є і залишаємося немічними гріш-
никами. Як прекрасно вів про це мову Апостол Павло: 
«…бо не роблю добра, що його хочу, але чиню зло, яко-
го не хочу» (Римлянам 7, 19). Усі ми слабкі, тому знову й 
знову впадаємо в гріх і чинимо зло, якого не хочемо чини-
ти. Однак у цьому немає нічого драматичного. Ісус ніколи 
не звинуватить нас у скоєнні гріха, бо Він знає, що ми є 
просто-напросто грішниками. Ми не можемо жити без 
гріха. Такою є наша людська природа. І Бог не сердиться 
на нас за скоєні гріхи. Тому, якщо праведник падає, то це 
не драматично. Важливо, аби він мав правильне ставлен-
ня, займав правильну позицію по відношенні до Бога; аби 
він правильно поводився, а коли впаде, щоб знову й знову 
підводився. 

Д орогі брати і сестри, повторюся: Бог ніколи не 
дорікатиме нам у скоєнні гріха. Але Він хоче, аби 
ми займали правильну позицію щодо Нього і 

знову й знову спиналися на ноги. Або, мовлячи іншими 
словами, аби ми не мирилися зі своїми гріхами й не ка-
зали: «Що я можу зробити? Я грішний. Я слабкий. Але я 
змирився з цим. Так, я грішний, але хіба це так драматич-
но? Усі грішать. І взагалі: Бог милостивий, Він простить 
мені». У цьому таїться велика небезпека сучасного світу. 
Ми звикаємо до своїх гріхів і не сприймаємо їх серйозно. 
Це неправильна позиція. Так, ми коїмо гріхи, але нам не 
треба миритися з ними і задовольнятися цим. Нам треба 
постійно боротися з гріхом. Важливо тут мати правиль-
ний настрій серця і каятися. 

Каятися означає щиро жалкувати про скоєний гріх. 
Страдати через свої гріхи, навіть якщо вони здаються нам 
незначними. Ми страждаємо, бо усвідомлюємо, що гріх 
віддаляє нас від Бога – а ми не хочемо жити на відстані від 
Нього. Ми не просто приймаємо гріх як факт, що стався, і 
гадаємо, Бог нам простить його. Ні! Ми щиро каємося і до-
кладаємо значних зусиль, аби долати гріх. Ми знову й знову 
піднімаємося і спинаємося на ноги. Ми докладаємо неаби-
яких зусиль, аби долати гріх і вдосконалюватися.

Брати і сестри, не переставайте боротися з гріхом! Пере-
магаймо гріх і вдосконалюймося, і коли ми сім разів впаде-
мо, то пробуймо сім разів устати. З Ісусом Христом ми здо-
лаємо гріх. Ми не будемо задовольнятися тим, що всі решта 
грішать. Не слухайте цього голосу! Борімося і докладаймо 

значних зусиль, аби долати гріх. Така позиція, таке ставлен-
ня є правильними. Якщо ми займаємо саме таку позицію, 
то Бог простить нам наші гріхи. Але тільки за цієї умови. 
Коли ми щиро каємося у своїх гріхах і маємо щире бажання 
та волю долати їх, то Бог подарує нам Свою милість і скаже: 
«Не хвилюйся, я прощаю тобі твої гріхи. Але зроби ще одну 
спробу!» Утім, подбаймо про те, аби займати правильну по-
зицію і мати правильний настрій серця. Тоді Господь пода-
рує нам Свою милість. 

Ми творимо зло, якого не хочемо робити, а добрі 
справи, які хочемо робити, не виконуємо. Це 
також один із видів падіння. Ми не виконує-

мо обіцянок, які давали Богові. Згадаймо про Апостола 
Петра. Господь попереджував його, що він відречеться від 
Нього, а Петро відповів: «Ні, я навіть і не думаю про це. Я 
готовий піти з тобою у в'язницю і на смерть». У цьому він 
був глибоко переконаний. Але ми знаємо, чим закінчилася 
ця історія. На жаль, він відрікся від Ісуса. Але він мав пра-
вильне ставлення, займав правильну позиція щодо Бога: 
він гірко заплакав, щиро покаявся і продовжував любити 
Бога. 

Коли Ісус запитав в Апостола: «Петре, чи любиш ти 
мене?» – і запитав це тричі, то Петро тричі відповів: «Ти все 
знаєш. Ти знаєш, що я люблю Тебе» (пор. Від Івана 21, 15-17).
Він займав правильну позицію, мав правильний настрій 
серця. Ісус помилував Петра, бо він щиро покаявся і про-
являв до Нього незламну любов. Так, звісно, він був слаб-
ким, але він любив Ісуса, і тому, що він любив Ісуса, то 
здобув Його милість і Він наділив його важливим дору-
ченням.

Дорогі брати і сестри, займаймо також правильну пози-
цію щодо Бога. Звісно, іноді ми щось обіцяємо Богові та – 
якщо бути до кінця чесними – не виконуємо. Не думаю, 
що я єдиний, з ким таке трапляється. Правильна позиція 
і правильний настрій полягає в тому, аби перевіряти себе: 
чому я не виконав обіцяного? Такий самоаналіз вельми по-
трібний. Іноді це відбувається тому, що наші мотиви були 
неправильними. Можливо, ми пообіцяли Богові щось, й 
очікували від Нього чогось взамін. «Якщо Ти зробиш те 
чи інше, то я виконаю обіцяне». Ми таким чином нама-
галися купити Божу прихильність, укласти з Ним, так би 
мовити, бізнес-угоду. А в результаті не отримали нічого. 
Чому? Бо мотиви нашої обіцянки були хибними. Ми обі-
цяли щось виконати не з любові до Бога, а переслідували 
власні інтереси. А це, безумовно, не найкращий мотив. 
Усе, що ми робимо для Бога, маємо робити з любові. 

М ожливо, наша реакція була неправильною на те, 
що Бог дарував нам. Отримавши бажане, ми, 
люди, полюбляємо казати: «Нарешті я отримав 
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Окружний Апостол Існугрохо (Південно-Східна 
Азія) зупинився на смиренності Апостола Петра по 
відношенню до Бога, а також по відношенню до своїх 
побратимів-Апостолів: «Одного разу, коли він їв ра-
зом з язичниками, він відокремився від них, коли до 
них приєдналися юдеї. Апостол Павло дорікнув йому 
за це і назвав його лицеміром. Однак Петро не став 
докоряти Павлу й не запитував у нього, як він доду-
мався до того, аби в такий спосіб розмовляти з ним, 
главою Апостолів. Він смиренно прийняв його докір. 
Бо зрозумів, що припустився помилки і що йому 
треба працювати над собою. Брати і сестри, давайте 
любити і приймати один одного такими, якими ми є. 
Якщо ми будемо смиренними перед Богом, якщо ми 
будемо смиренними перед людьми, то Бог підніме 
нас», – сказав Окружний Апостол.
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ОКРУЖНИЙ АПОСТОЛ 
ЕДІ ІСНУГРОХО:

Окружний Апостол Еріх (Південна Німеччина) вів 
мову про те, що гріх – це все, що суперечить Божій 
волі, і поставив таке запитання: «Чи знаєте ви Божу 
волю? Ми чуємо Його слово і довідуємося про Його 
волю на богослужіннях, читаємо про слова і вчинки 
Ісуса у Святому Писанні, знаємо заповіді. На це ми 
орієнтуємося у своєму житті. Утім, Господь Ісус дав 
Своїм учням нову заповідь: «Нову заповідь даю вам, 
щоб ви любили один одного! Як Я був полюбив вас, 
так любіте і ви один  одного! З того усі спізнають, 
що Мої ви учні, коли любов взаємну будете мати» 
(Від Івана 13, 34-35). Окрім цього, існує ще подвійна 
заповідь любові: «Люби Господа, Бога твого, всім сер-
цем твоїм, усією твоєю душею і всією силою твоєю 
і всією думкою твоєю; а ближнього твого, як себе 
самого. (Від Луки 10, 27). Саме такою є Божа воля», – 
зазначив Окружний Апостол.

ОКРУЖНИЙ АПОСТОЛ 
МІХАЕЛЬ ЕРІХ:
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займали правильну позицію щодо Бога, мали правильний 
настрій серця і відповідно вели себе. Поступайте, як Іов; 
ніколи не переставайте розмовляти з Богом і слухайте, що 
Він вам каже. Навіть якщо ви не згодні з тим, що Він робить. 
Виказуйте Йому всі свої думки, кричіть на Нього, якщо хо-
чете – але ніколи не переставайте розмовляти з Ним. Це пра-
вильна позиція, правильний настрій серця. Підійдімо до Бога 
й скажімо: «Боже, я не задоволений тим, що Ти вчинив. Я не 
розумію Тебе. Але я не бажаю розлучатися з Тобою. Я хочу 
бути з Тобою. Будь ласка, допоможи мені!» А потім послухай-
те Його! Слухайте Його на богослужінні, слухайте імпульси 
Святого Духа у вашому серці. І Бог відповість і підніме вас 
угору. Він скаже тобі, що все ще любить і хоче спасти тебе. 
І тоді крок за кроком до вас повернеться мир, а ваші стосун-
ки з Богом знову перебуватимуть на першому місці – стосун-
ки, відзначені любов'ю і довірою. Це ще один символічний 
образ падіння і правильної позиції щодо Бога.

П раведник сміє впасти. Він сміє навіть заснути. Це 
ще одна проблема. Ви знаєте притчу про десятьох 
дів, яку розповідав Ісус. П'ять з них були праведни-

ми, мудрими, а п'ять – нерозумними, та всі заснули. Коли 
вони нарешті почули клич про те, що наречений іде, то 
п’ятеро змогли вийти йому назустріч, бо мали достатньо 
оливи, а інші п’ятеро не мали, тому не виявилися готови-
ми. 

Брати і сестри, ми чекаємо на Пришестя Господа і пра-
цюємо над собою, готуючись до нього. Утім, іноді ми втом-
люємося: наша радість зникає, наша мотивація слабне і 
наша відданість Господу тьмяніє. Це цілком нормально і 
не трагічно. Ми, люди, не можемо служити Господу кожну 
мить життя, кожного дня, за будь-яких обставин. Важливо 
займати правильну позицію щодо Бога, мати правильний 
настрій серця. Ніколи не переставайте любити Господа. 
Це нормально, що наша мотивація, наша радість посла-
блюються, що бувають злети й падіння, це відбувається 
з кожним з нас. Я знаю, про що веду мову. Але важливо, 
аби наше серце було сповнене любов’ю до Бога. Коли ми 
чуємо клич Ісуса: «Ти мені потрібен. Мені потрібно, аби 
ти допоміг Моєму братові. Мені потрібно, аби ти допоміг 
Моїй сестрі. Мені потрібно, аби ти послужив Мені у цих 
особливих обставинах. Прийди й допоможи Мені!»; коли 
ми чуємо, як Господь Ісус кличе нас: «Де Ти? Я сумую за 
тобою. Підійди ближче до Мене!», то забуваємо про втому 
і про невдачі, бо прокидається наша любов, і ми набли-
жаємося до Ісуса. Отже, любов – це найважливіше. Поки 
не ослабне наша любов, то ми щоразу відповідатимемо 
Ісусові, коли Він кликатиме нас. Займати правильну пози-
цію щодо Бога означає проявляти першу любов. Нестраш-
но, якщо нас спіткає втома. Це цілком нормально. Не хви-
люйтеся, навіть ви, служителі церкви. Іноді ми не настільки 

БОГОСЛУЖІННЯ

те, що мені належить, адже у всіх інших є те саме. То наві-
що мені виконувати обіцяне». І ми таким чином не вико-
нуємо те, що обіцяли, бо хибними були наші мотиви.     

Дехто гадає, що може обійтися без Бога. Чимало людей ду-
мають так, бо в них не склалися стосунки з Богом. Апостол 
Петро відрікся від Ісуса, бо на кілька хвилин поставив своє 
особисте понад стосунки з Ісусом Христом. У цьому була 
його помилка. Він переживав за власну безпеку, за своє жит-
тя, і раптом його особистість стала важливішою за стосунки 
з Ісусом – ось чому він відрікся від Нього.  

Це деякі з причин, чому ми не виконуємо дані Богові 
обіцянки. Поміркуймо над обіцянками, які ми давали, але 
не змогли виконати, і проаналізуймо, чому так відбулося. 
Можливо, мотиви наших обіцянок були хибними. Повторю-
ся: Бог є любов. Він не приходить до нас з довгим списком і 
вимогою: «Ти обіцяв Мені те й те, і не виконав! Тому будеш 
проклятий!» Він дивиться лише на наше серце. Чи правиль-
ними є наше ставлення, наша позиція щодо Нього? Чи відчу-
ваємо ми докори сумління за те, що не виконали обіцяне? Чи 
каємося, що поступили неправильно? Якщо так, то Бог нам 
скаже: «Так, ти не виконав обіцяне, але чи ти любиш Мене?» 
Якщо ми ствердно відповімо на це, то здобудемо в Бога 
милість і Він простить нам наші гріхи (пор. Від Луки 7, 47). 
Хто займає правильну позицію щодо Бога й має правильний 
настрій серця, той кається у своїх помилках і шкодує про те, 
що порушив свої обіцянки. Так він доказує Ісусові, що лю-
бить Його.  

П раведник падає сім разів. Таке падіння символізує 
також скорботу і випробування, через які нам до-
водиться проходити. Падіння означає впасти з ви-

щого рівня на нижчий. Найкращим прикладом є Іов. Він 
був дуже заможною й успішною людиною, а потім щось 
сталося. Він упав з високого рівня на низький. У нього 
виникли питання: «Чому?». Спочатку Іов вельми сердив-
ся на Бога й вимагав пояснень: «Навіщо Ти це допустив? 
Чому Ти це вчинив?» Поки він ставив ці запитання, то не 
знаходив спокою, бо займав неправильну позицію щодо 
Бога. Лише наприкінці цієї історії він змінив свою думку і 
став достатньо смиренним, аби збагнути: «Мені годі зро-
зуміти Бога! Йому треба просто довіритися. Він – Бог, я 
– людина, і я ніколи не зрозумію Його помислів, але можу 
довіряти Йому». Тепер він зайняв правильну позицію і по-
чав довіряти Богові. Він прийняв Божу волю, і Бог підняв 
його. Іов знову став заможною людиною. 

Дорогі брати і сестри, ми, буває, також падаємо. У своєму 
житті ми займаємо певну позицію і тому зазнаємо падіння. 
Ми не розуміємо, чому: «Чому саме я? Чому саме зараз?» 
Ми сумніваємося в Божих любові й справедливості – це теж 
не трагічно. Це абсолютно нормально, що у нас є сумніви й 
питання в певні моменти нашого життя. Важливо, аби ми 
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мотивовані, як це, можливо, мало би бути. І це не проблема. 
Але важливо проявляти любов до Господа. І коли ви почуєте 
Його клич, то ваша любов відповідатиме за вас. Ось якою має 
бути позиція праведника: він щиро кається і прагне долати 
гріх. Він любить Господа, і ця любов допомагає йому викону-
вати обіцяне. Любов допомагає йому відповідати на Божий 
поклик навіть тоді, коли він зазнає втому.

Але є люди, які займають хибну, неправиль-
ну позицію по відношенню до Бога. Це 
позиція безбожника і нечестивця. Вони 

не готові виконувати Божу волю. У Святому Писанні є 
декілька прикладів цього. Згадаймо історію Йони. Бог 
хотів, аби він пішов до Ніневії і проповідував язичникам. 
Вони не були євреями і не належали до обраного народу. 
Але Бог послав його до Ніневії з наказом: «Скажи їм, що 
Я не задоволений ними. Скажи їм, щоб вони змінили своє 
ставлення до Мене». Йона не погодився з цим: «Ні, я не 
піду до цих людей». Він утікав від Бога, бо не погоджував-
ся з Його наміром спасти цих людей. Вони були грішника-
ми, і він вважав, що їм треба померти. Ви знаєте решту цієї 
історії: Його кинули в море, і він був близький до смерті, 
але Бог врятував його в утробі риби, і тоді він зрозумів: 
«Один я залишився живим, бо Бог був милосердний до 

мене, тому я не можу перешкоджати Богові спасати інших 
людей так, як Він спас мене». Йона змінив своє ставлення, 
свою позицію до Бога й виконав дане йому доручення – і 
Бог спас жителів Ніневії. 

Ще один приклад – Іван Хреститель. Коли він побачив, 
що Ісус ставиться милосердно до грішників – що на його 
думку не відповідало місії, яку мав виконати Ісус – то роз-
лютився. Іван Хреститель вважав, що грішників треба су-
дити, але він зайняв неправильну позицію щодо Бога; і, 
на відміну від Йони, не був готовий змінити свою думку, 
тому й загинув. 

О тже, займаймо правильну позицію щодо Бога. 
Приймаймо Його волю, навіть якщо вона не збі-
гається з нашою волею і нашою думкою. Іноді ми 

хочемо, аби Бог покарав грішників. Іноді я маю досить 
чітке уявлення про те, що Бог повинен зробити з деяки-
ми людьми. Але Він не робить цього. Бо, очевидно, Він не 
погоджується зі мною і чинить по-іншому. Замість того, 
аби карати грішників, Він проявляє милосердя і терпить 
їх. Мушу сказати, що з цим іноді нелегко змиритися. Адже 
ми міркуємо: «Боже, ти маєш показати нам, чию сторону 
Ти займаєш. Ти маєш покарати цих людей», але Бог посту-
пає по-іншому.  

Апостол Пуру (Папуа-Нова Гвінея) зазначив, що 
всі ми є недосконалими грішниками: «Кожен із нас 
зокрема, і всі ми разом стикаємося кожного дня з 
гріхом. Попри те, що ми не є досконалими, ми все ж 
можемо працювати над власним вдосконаленням. 
Ми можемо допомагати один одному спинатися на 
ноги». Апостол згадав також про місце, де ми позбу-
ваємося своєї недосконалості: «Кожного разу, коли 
ми йдемо в церкву, нам надається можливість отри-
мати звільнення від гріхів і стати вільними. Ми маємо 
приходити у Господній дім, аби позбуватися того, що 
нам заважає прийняти те, що допомагає укріпляти-
ся, що привертає нашу увагу до оточуючого світу, а 
також іти дорогою, яка веде нас до нашої свободи», 
– завершив Апостол.

АПОСТОЛ 
АЛЛЕН ПУРУ:
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спастися? Тоді погодься з тим, що Бог хоче спасти також 
твого ближнього – і допоможи йому в цьому! 

Після співпроповіді Апостола Пуру Першоапостол 
сказав: «Апостол щойно сказав, що ми повинні викинути 
зі свого серця те, що не має бути у ньому. Нелегко викину-
ти зі свого серця питання «чому». Згадайте Іова. Ми також 
страждаємо, коли не отримуємо відповіді від Бога. Твоє і 
моє серце сповнене безліччю турбот. «Чому Бог допустив 
це?», «Чому Він не відповідає на моє прохання і молит-
ву?», «Я запитую, але не отримую відповіді!», «Чому Ти 
бажаєш, аби я був Першоапостолом?» На ці запитання я 
ніколи не отримаю відповіді. Бо треба просто вірити. Не 
завжди легко не отримувати відповіді на свої запитання. 
Але поміркуйте також: є чимало інших запитань, на які ми 
також не отримуємо відповіді, і це влаштовує нас: «Чому 
Ісус погодився померти за мене?», «Чому Ісус хоче, аби я 
перебував з Ним у вічності?», «Чому Ісус хоче розділити 
зі мною Свою славу?». Чи маєш ти відповідь на ці запи-
тання? «Чому Ісус хоче, щоб я став таким, як Він?», «Чому 
Він хоче розділити зі мною Свої здобутки? Чи заслуговую 
я на це?»   

Під час святкування Святого Причастя ми ще і ще раз 
усвідомлюємо, що саме Ісус зробив для нас, і зробив, 
не висуваючи жодних умов. Скажи мені, чому Ісус мав 
померти за мене? Чому Він сказав Собі: «Я буду страждати 
і помру саме за цю конкретну людину». Цьому немає жод-
них пояснень, але Він усе ж зробив це. Тож коли Він кличе 
мене: «Ти мені потрібен, Я хочу, аби ти зробив те чи інше», 
або: «Тобі слід уникати того чи іншого», то чому я маю від-
мовлятися? Бог сказав мені «так». І в мене немає причин 
відповісти йому «ні». Ми маємо правильно поводитися по 
відношенню до нашого Бога. Ми маємо бути смиренни-
ми, вдячними і слухняними. Брате, сестро, не опускай рук. 
Намагайся знову й знову поступати серйозно, виконувати 
Його волю. Не переставай любити Бога. Він любить тебе, 
не висуваючи жодних умов. Проявляймо непохитну лю-
бов до Бога. Немає нічого драматичного в тому, що ми грі-
шимо. Немає нічого драматичного в тому, що ми не може-
мо виконати всі свої обіцянки. Найважливіше – любити 
Бога.

БОГОСЛУЖІННЯ

У нас є власне уявлення про те, що повинен робити Бог: 
як Він має розвивати Свою справу, якими мають бути 
Його діти і як все має відбутися. У нас є власне уявлен-
ня про завершення Божої справи. У нас є власне уявлення 
про шлях, яким має йти Бог, а Він каже: «Ні, це твоя думка, 
а в Мене є інший план». Тож займімо правильну позицію 
по відношенню до Бога. Смиренно і слухняно наслідуймо 
приклад Ісуса й кажімо: «Нехай буде Твоя воля. Хоча вона 
не відповідає моїм уявленням. Але якщо це Твій шлях, то я 
приймаю його і буду слідувати ним». Це не завжди легко. 
Можливо, одна з найважчих речей, яку нам треба зроби-
ти – поставити самого себе під сумнів і переглянути свою 
власну позицію. Деяким людям це дається дуже важко – і 
я належу до них. Але займімо правильну позицію щодо 
Бога, бо знаємо, що тільки слухняні й смиренні отрима-
ють спасіння.    

Безбожник, нечестивець, який наполягає на власній 
думці й опирається волі Божій, наражає себе на небезпе-
ку. Він ставить під загрозу своє спасіння. Брати і сестри, 
отже, займімо правильну позицію. Наш Бог – це любов. 
Він ніколи не докорятиме нам за те, що ми є грішниками й 
грішимо. Він не докорятиме нам за те, що ми не виконуємо 
своїх обіцянок. Будьмо смиренними. Продовжуймо боро-
тися, намагаймося вдосконалюватися. Це найголовніше. 
Довіряймо Богові. Будьмо достатньо смиренними, аби 
прийняти Його волю і довіряти Йому. Нам годі зрозуміти 
Бога, але ми можемо довіряти Йому. А якщо ми не згодні 
з Ним, то поміркуймо, хто є Досконалим – а це Він. Тож 
виконуймо Його волю, і таким чином отримаємо доступ 
до Божої милості, і Він спасе нас. У будь-якому випадку.

Після співпроповіді Окружного Апостола Еріха Пер-
шоапостол сказав: «Як сказав Окружний Апостол, Божа 
воля полягає в тому, аби любити свого ближнього. Її часто 
трактують неправильно. Я люблю тебе, мій брате, я люблю 
тебе, моя сестро, але я ніколи не буду любити тебе так, як 
люблю свою дружину чи своїх дітей. Це неможливо. Утім, 
не це мається на увазі. 

Полюби свого ближнього, як самого себе. Ісус якось 
виразив це по-іншому: «Все, отже, що бажали б ви, щоб 
люди вам чинили, те ви чиніть їм, – це ж бо закон і проро-
ки!» (Від Матвія 7, 12). Це прекрасне узагальнення і пояс-
нення того, як саме треба любити свого ближнього. Тобі 
не треба обнімати кожного, хто зустрічається на твоєму 
шляху, й казати: «Я тебе люблю!» Просто стався до свого 
ближнього так, як ти хочеш, аби інші ставилися до тебе; 
і якщо вони не ставляться до тебе так, як ти хочеш, аби 
вони ставилися, то все одно стався до них саме так. Ось 
як можна пояснити суть любові до ближнього. Ти бажаєш 

Основні думки
Бог учинив нас Своїми первістками. Ми присвячує-

мо своє життя служінню Йому. Святий Дух викликає у 
нас передчуття майбутнього блаженства. Тож зрощуй-
мо плоди Святого Духа.
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ДЛЯ РОЗМІРКОВУВАННЯ

ДЛЯ РОЗМІРКОВУВАННЯ
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П овідомлення євангеліста Луки зводиться до небагатьох слів: «…і вона поро-
дила свого Сина Первородного, сповила Його та поклала в ясла, бо не було їм 
місця в заїзді» (Від Луки 2, 7). Незаконнонароджене Немовля народжується у 
повній убогості. Адже убогість у перекладі з грецької означає «чужбина». А 

Вифлеєм знаходиться на відстані декількох днів шляху від Назарету. Для Новонарод-
женого знайшлося місце лише в яслах для годівлі тварин. Ясла - це виразний знак того, 
що, з одного боку, на Ісуса мало хто чекав, тому для Нього знайшлося місце тільки 
поруч зі свійськими тваринами; а з іншого - ясла були розпізнавальним знаком для 
пастухів у полі, яким Ангел Господній сповістив про прихід Месії: «І ось вам знак: Ви 
знайдете Дитя сповите, що лежатиме в яслах» (Від Луки 2, 12).

Пастухи, які не користувалися повагою у тодішніх міщан, першими вступили в кон-
такт з Господом, Який лежав у яслах для годівлі тварин. Це неабиякий символізм! Якщо 
додати до цього мудреців зі Сходу, згаданих в Євангелії від Матвія, які відвідали Немов-
ля і принесли Йому дари, то це – грандіозне послання Євангелія. Ісус Христос прийшов 
до всіх народів, до бідних і багатих, до зневажених і вельмишановних, до юдеїв і язич-
ників, словом, до усього світу. Його місія: прославити Бога й принести мир на землю. 
Поява Немовляти мала сповнювати людей великою радістю. Так, принаймні, повідомляв 
Ангел пастухам. Страх людей перед Божою величчю мав перетворитися у радість завдя-
ки народженню Дитини в яслах. Бог прийшов як Немовля. Він віддав Своє життя в руки 
людей. Євангеліст Матвій розповідає, що це з самого початку становило значну загрозу.

Та чи міг Бог виявити до людей більшу любов, ніж показати Себе вразливим, повністю 
віддавшись їм і живучи разом з ними. Реакція людей на Господа була вельми розмаїтою. 
Пастухи знесли  Богові хвалу за все, що чули й бачили. Мудреці раділи, уклонилися 
Немовляті й піднесли Йому дари. Старець Симеон, який знаходився у храмі, упізнав у 
Немовляті звершення свого найбільшого в житті бажання - побачити Спасителя всіх на-
родів. Пророчиця Анна, як тільки побачила Немовля, першою стала місіонеркою. Вона 
розповідала про Христа всім, хто чекав на звільнення Єрусалиму. 

Цар Ірод, відповідно до Євангелія від Матвія, був наляканий народженням Ісуса. За 
допомогою підлої інтриги він намагався заволодіти Немовлям. Коли йому це не вдалося, 
то він вельми розлютився і вдався до жахливого вчинку.

Можна було б розповісти ще про багато інших реакцій на народження Ісуса. Утім, за-
зирнемо у своє власне серце. Наша реакція на Святвечір може бути також різноманіт-
ною. Від спустошливого почуття («На щастя, вся ця біганина і приготування закінчи-
лися, тепер життя може перейти у звичне русло» до захоплення («Я хочу поступати, як 
Анна: величати Бога й розповідати всім, хто бажає почути, про радість, яку Господь несе 
нам».  

Отже, заглибимося у себе й почнімо дійсно слідувати за Христом. Святвечір і цього 
року є нагодою відшукати й сформулювати свою особисту реакцію на народження Го-
спода. А якою є твоя реакція? 
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Б іблійні тексти справляють на нас враження з ба-
гатьох причин. Я відчуваю у них Божу любов.

У дуже ранньому віці, близько шести років, я 
почав читати Біблію. Якось моя мама допитли-

во запитала в мене, що я зараз читаю. Я розповів їй, що 
вивчаю домашнє завдання для недільної школи, зокрема 
вчу напам’ять 24-й Псалом. Вона з неабиякою цікавістю 
підійшла до мене й прочитала те, що я вивчав, а потім 
запитала, чи правильно я зрозумів учительку недільної 
школи. Моя мама гадала, що вчителька просила дітей 
вивчити 23-й Псалом - Псалом, який більшість християн 
цитує напам'ять. А я був упевнений, що нам на домашнє 
завдання задали 24-й Псалом. Настав недільний ранок, і 
з’ясувалося, що діти з моєї групи в недільній школі вив-
чили 23-й Псалом. Я все ж вивчив не той Псалом. Од-
нак, це не дуже засмутило мене. У кінцевому результаті 
до кінця місяця я знав напам'ять два Псалми. Утім, 24-й 
Псалом справив на мене більше враження, хоча тоді я 

був ще зовсім юним: «Хто на гору Господню зійде і хто 
буде стояти на його святому місці? Той, чиї безвинні руки 
й чисте серце; хто не пильнує розумом своїм пустого і не 
присягає криво....» (Пс 24, 3-4). А далі хоровий гімн, який 
завжди виконують з радістю: «О брами, підніміте глав-
ні ваші, і піднесіться ви, одвічні двері, щоб увійшов Цар 
слави» (Пс 24, 7). Не знаю, чому, але ще змалечку я любив 
церковні богослужіння. Коли я натрапив на біблійний 
текст «Люблю, о Господи, оселю Твого дому, місце переб-
ування Твоєї слави» (Пс 26, 8), то він, звісно, справив на 
мій юнацький розум неабияке враження. Через декілька 
років я став диригентом громади, а учасники хору з раді-
стю відзначали, що ми часто виконуємо пісню: «Люблю, 
о Господи, оселю Твого дому, місце перебування Твоєї 
слави». Я дуже вдячний нашому Небесному Отцеві, що 
ці слова досі глибоко торкаються моєї душі. Бог є любов. 
Чи повинен Бог зробити щось надзвичайне, якесь чудо, 
аби я відчув, що мене люблять? Я хочу відчувати Божу 
любов у Його слові, коли чую чи читаю його. Саме так ми 
спізнаємо Боже Слово через діяння Святого Духа. Апо-
стол Павло описав це так: «... любов Бога влита в серця 
наші Святим Духом, що нам даний» (Рим 5, 5).  

Тревор Д. Уільямс
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професією менеджер з будівництва,
служить у сані Апостола з 01.01.2001 року. 
Він здійснює опіку над такими країнами, як 
Австралія, Нова Зеландія й острівні держави 
Тихого океану.
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Вражаючі цитати 
із Біблії

ГЛОБУС
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Бена і Тома гукають на вечерю. Після обіду батьки переставили кухонний стіл, і запропонували 
хлопцям вибрати собі місце за столом. Бен одразу ж накинувся на стілець перед батареєю. Том 
також хоче сидіти там. Виникає невелика штовханина, Том намагається зіштовхнути Бена зі 
стільця. «Я хочу сидіти на цьому місці, там так тепло», - вигукує Том. «Саме тому і я хочу його», 
- відповідає Бен. Мама роздратовано дивиться на своїх хлопчиків. «Годі вам постійно сперечати-
ся. Хіба важливо, хто де сидить?»

«Годі вам постійно сперечатися!»

ПОРАДИ
БАТЬКАМ

Д ля Бена і Тома питання про те, хто де сидітиме, 
є однією з багатьох причин для суперечки один 
з одним. Репліка їхньої старшої сестри також 
не допомогла: «Мудріший поступається». «Ви 

тільки й те робите, що сперечаєтеся, чи не так? Чи чули ви 
коли-небудь про мир у світі?», – каже Йоганна, роздрато-
вано закочуючи очі.

Що таке «мир»?

«Миром», зазвичай, називають стан спокою, відсут-
ність тривоги, неспокою чи війни. Мир – це стан між 
людьми, соціальними групами або державами, в якому 
існуючі конфлікти вирішуються без застосування на-
сильства і в межах юридично визначених норм. Утім, 
мир може означати щось більше. Дослідники миру роз-
різняють позитивний і негативний мир. У той час як 
негативний мир характеризується відсутністю війни чи 
застосуванням прямого фізичного насильства, то пози-
тивний мир відображає ситуацію, в якій зростає соціаль-
на справедливість, формується культура творення миру 
між людьми всередині суспільстві й у відносинах між сус-
пільствами.

Що порушує мир?

Коли двоє чи більше людей дотримуються різних по-
глядів на певну річ, то між ними спалахує суперечка. Су-
перечка виникає також, коли одна людина зробила боляче, 
образила чи погано повела себе по відношенні до іншою. 
Тривалі суперечки переростають у конфлікт.

«Мої діти постійно сваряться» – так не раз кажуть 
роздратовані батьки, які намагаються владнати супереч-
ки своїх дітей і забезпечити мир і спокій. Діти мають на-
вчитися домагатися свого у миролюбний спосіб. Є чимало 
причин, чому вони поступають не так. Діти, які ще погано 
розмовляють, тому не можуть висловити свої потреби, 
часто потрапляють у стан розпачу, який викликає у них 
агресію. Діти, які прагнуть самоутвердитись чи здобути 
визнання, також нерідко вступають у суперечку з інши-
ми дітьми, бо вони таким чином намагаються виставити 
себе на передній план. Діти, яким оточення приділяє мало 
уваги – чи то сім'я, чи то друзі – також часто намагають-
ся з допомогою суперечки заявити про свою присутність. 
Залежно від темпераменту і бажань, діти намагаються за-
кріпити за собою краще місце в групі. Це іноді заходить 
так далеко, що вони можуть нехтувати іншими дітьми, 
аби краще виділитися серед них. 
 
Працювати задля миру

«Не існує шляху до миру, бо мир і є шляхом» – ця цитата 
Махатми Ганді свідчить про те, що творення миру є склад-
ним і довготривалим процесом. Мир – це не стан, який 
твориться раз і назавжди. Він є стабільним і тривалим 
лише тоді, коли люди проявляють розуміння і готовність 
спільно працювати над його збереженням.

«Коли влада любові перемагає любов до влади, то в світі 
панує мир», – казав колись Джимі Хендрікс. Здається, що 
любов і мир потребують одне одного. Людям, які не лю-
блять себе, важко проявляти любов до інших людей. Тоді 
неминуче виникають міжлюдські конфлікти. Чи виросте 
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дитина людиною, яка дбає про загальне благо, а чи осо-
бистістю, яка поводиться деструктивно, вирішують люди, 
які виховують її. Це насамперед батьки, а також бабусі 
й дідусі, друзі, учителі й вихователі. У дитини, до якої ці 
люди ставляться з любов'ю, формуються люблячі сто-
сунки з оточенням, і вона, як правило, зберігає це базове 
ставлення упродовж усього свого життя. Тому дорослі ма-
ють прищеплювати дітям толерантність, взаєморозумін-
ня, справедливе і ненасильницьке співіснування, партнер-
ство і вміння творити мир. 

Як вирішувати конфлікти?

Чи існує ідеальний мир? А чи конфлікти є невід’ємною 
частиною людського співжиття? Занадто оптимістично 
було б, очевидно, прагнути до абсолютно безконфліктного 
співжиття. Однак люди можуть навчитися конструктивно 
вирішувати конфлікти, яких годі уникнути. 

Як батьки й педагоги можуть допомогти дітям вирі-
шувати конфлікти у мирний спосіб і зберігати мир? Для 
цього діти мають навчитися розмірковувати над власни-
ми моделями розуміння й інтерпретації своєї поведінки, 
а також над моделями розуміння й інтерпретації людей, 
які оточують їх. Передумовою цього є формування у ді-
тей відчуття того, що їх приймають, визнають та цінують 
їхню ідентичність й індивідуальність. Дорослі мають до-

помагати дітям формувати позитивну ідентичність, яка 
не залежить від почуття неповноцінності чи вищості над 
іншими дітьми. Якщо дитина приймає саму себе, то може 
порозумітися з іншими дітьми, йти з ними на компроміси 
й знаходити мирні способи вирішення конфлікту. Важли-
во вчити дітей розпізнавати власні інтереси й формулюва-
ти власні потреби. 

Діти мають також навчитися ставитися з повагою до 
інакшості. Усі люди є різними, не лише за зовнішністю чи 
походженням, а й за характером. Якщо діти поважають і 
цінують інших з їхніми недоліками і сильними сторона-
ми, то можуть з розумінням ставитися до них і вступати 
з ними у тісний контакт. У них таким чином формується 
емпатія(співчуття), відповідно до якої вони ведуть себе. 
Хіба думки інших людей не є цінними й важливими, на-
віть якщо вони не збігаються з моїми власними? Хіба вони 
не допомагають розширити власні горизонти й поставити 
під сумнів свою власну позицію?

Вирішення суперечки 

Повернемося до ситуації за обіднім столом, до Тома і 
Бена. Том нарешті поступається: «Гаразд, ти був за столом 
першим. То можеш там сидіти». Бен посміхається. «Дя-
кую. Якщо хочеш, то завтра можеш сидіти на моєму міс-
ці». «Ого, – радісно вигукує мама, – я вважаю, чудово, що 

СОВЕТЫ РОДИТЕЛЯМ
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до будь-якої суперечки між дітьми і коментуватимуть їх 
реченнями на кшталт «Ви те й робите, що сперечаєтесь», 
то ця фраза може перетворитися на пророцтво, що саморе-
алізується: діти почнуть відчувати, що вони дійсно постій-
но сперечаються і тому викликають негативні емоції, які, в 
свою чергу, можуть спровокувати наступну суперечку. 

Після вечері, коли обидва хлопчики лягли спати, Йоган-
на ставить під сумнів заяву матері про те, що вони постій-
но сперечаються. «Кілька тижнів тому ми обговорювали 
подібну тему на уроці конфірмації, – розповідає вона. – 
Наша вчителька пояснювала нам на прикладі з аркушем 
паперу. Вона порівняла його з нашою поведінкою. Якщо всі 
ведуть себе миролюбно, то аркуш залишається чистим. А 
якщо хтось сперечається, бреше, дратує іншого чи робить 
те, що порушує мир, то на аркуші з'являється чорна крап-
ка. Ми часто бачимо тільки цю чорну крапку і гадаємо, що 
вона переважає над усією поверхнею аркуша. Але можна 
поглянути на це по-іншому й сказати: на сторінці є малень-
ка чорна крапка, а все решта абсолютно чисте. Учителька 
називає це позитивним фокусуванням. Насправді це наба-
гато приємніше, чи не так?» «Ти маєш рацію, – відповідає 
мама. «У добі 24 години, і якщо хлопці посперечаються де-
сять хвилин, то це лише чорна крапка. Але інші 23 години і 
50 хвилин вони не сперечаються, тому сторінка залишаєть-
ся майже чистою. Я намагатимуся в майбутньому більше 
бачити чисту сторону аркуша й менше чорних крапок». 

ви так швидко помирилися». 
 Дорослі часто сприймають дитячі суперечки надто 

серйозно й вважають їх проблематичними, ніж вони на-
справді є. Під час суперечки діти просто намагаються 
перевершити іншу дитину й таким чином відчути себе 
переможцем. Якщо не перебільшувати, то це може стати 
важливим кроком на шляху до самоутвердження. Бен від-
чув, що може самоутвердитися і протистояти Тому. Том 
добровільно поступився і навчився миритися з тим, що 
не зміг домогтися свого. Це дуже важливий крок у нав-
чанні дітей, оскільки як діти, так і дорослі майже щодня 
зазнають дрібних чи значних поразок. Том не здався, а 
добровільно поступився своїм місцем, тим самим поклав 
край суперечці й посприяв відновленню сімейного миру. 
Він оцінив ситуацію і прийняв мудре рішення, яке в під-
сумку принесло всім більше користі, ніж якби він всіма 
силами намагався нав'язати свою волю.

Зберігати мир

Мир панує тоді, коли люди вирішують конфлікти не-
насильницьким і конструктивним шляхом й ініціюють 
позитивні зміни. Але як утримати мир? Чи можуть діти 
навчитися бути миролюбними?

Вирішальну роль у відповіді на це питання відіграє по-
ведінка дорослих. Якщо вони будуть серйозно ставитися 
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«МИ, ДІТИ»

Царство миру
Деякі пророки передрікали Царство миру. Багато з того, що вони пророкували, 
справдилося в Ісусі Христі. Ось чому здійсниться також пророцтво про Царство 
миру.

ІЗ БІБЛІЇ

К оли в Біблії, у Старому Заповіті, зустрі-
чається слово «МИР», то в оригіналь-
ному давньоєврейському тексті зазви-
чай вжито слово «ШАЛОМ». «Шалом» 

перекладається словом «уціліти», «зцілитися». 
Словом «шалом» також часто вітають один од-
ного і бажають миру й спасіння.

 Пророк Ісая описує Царство миру й порівнює 
його з раєм. Мир запанує навіть у середовищі 
тварин і не буде більше ворожнечі між людьми 
і звірами. 

 У Новому Заповіті євангеліст Марк 
розповідає про те, що Ісус прожив 40 днів у 
пустелі, не зазнавши шкоди від диких звірів, які 
там мешкали. Отже, для Ісуса, обіцяного Месії, 
передбачення Ісаї справдилося ще за земного 
життя, коли Він був людиною. Бог обіцяє 
знищити зброю людей, аби унеможливити 
війни: Бог «Лук, меч, війну – Я з землі знищу і 
дам лежати їм безпечно» (Осії 2, 20).

 Царство миру, описане пророком Ісаєю, – це 
обіцяне царство Месії з новим небом і новою 
землею. Месія походить з коліна Єссея, а отже, 
з роду царя Давида. Тому Ісус є нащадком царя 
Давида. Це є доказом того, що Він – Месія. 
Пророк Ісая згадує декілька імен Месії: чудесний 
Порадник, сильний Бог, Отець довічний, Князь 
миру, а також описує Його діяння так: «Щоб 
збільшити владу в безконечнім мирі на престолі 

Давида і в Його Царстві, щоб Його утвердити й 
укріпити справедливим судом віднині і повіки, – 
ревність Господа сил це чинить» (Ісаї 9, 5-6). 

 Пророк ЗАХАРІЯ також передрікав Царство 
миру Месії: Месія в'їжджає до Єрусалиму на ос-
ляті. Із в'їздом Ісуса до Єрусалиму справджуєть-
ся обітниця пророка Захарії. Водночас пророк 
передбачає, що Месія «оголосить мир народам, і 
влада його буде від моря аж до моря, і від Ріки до 
кінців землі» (Захарії 9, 10). 

 В «ОДКРОВЕННІ» Апостол Іван веде мову 
про ТИСЯЧОЛІТНЄ ЦАРСТВО МИРУ. Воно 
розпочнеться після того, як сатана буде зв’яза-
ний на 1000 років. Після закінчення Тисячоліт-
нього Царства миру розпочнеться нове творін-
ня, на яке посилається пророк Ісая, і наступить 
новий Єрусалим.

У цій рубриці ми публікуємо додатковий матеріал до теми 
«Із Біблії» дитячого журналу «Ми, діти».
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обіцяне царство Месії з новим небом і новою 
землею. Месія походить з коліна Єссея, а отже, 
з роду царя Давида. Тому Ісус є нащадком царя 
Давида. Це є доказом того, що Він – Месія. 
Пророк Ісая згадує декілька імен Месії: чудесний 
Порадник, сильний Бог, Отець довічний, Князь 
миру, а також описує Його діяння так: «Щоб 
збільшити владу в безконечнім мирі на престолі 
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На 
картині ліворуч зображено «Благовіщен-
ня Пресвятої Богородиці» із родинного 
вівтаря Фрідріха Герліна, маловідомого 
широкому загалу німецького художни-

ка. Це полотно було створено в 1488 році в Ньордлінґені. 
На ньому зображені Марія й Ангел Гавриїл; Святий Дух 
влітає у кімнату у вигляді голуба. Гавриїл звертається 
до Марії латинською мовою: Ave gratia plena – dominus 
tecum! («Радуйся, благословенна, Господь з тобою!») (Від 
Луки 1, 28). Це так зване ангельське привітання епохи Се-
редньовіччя, адже його вимовив сам Ангел. З цього вис-
ловлювання Ангела виник заклик «Аve Maria» («Радуйся, 
Маріє), який використовується як молитва чи піснеспів у 
католицьких реґіонах. 

Гавриїл передвіщає народження Ісуса

Євангеліє від Луки починається із своєрідної передмови, в 
якій євангеліст представляє своє Євангеліє і дає читачеві 
зрозуміти, чого він бажає досягти цією працею (Від Луки 
1, 1-4). Наступні події розміщені в історико-часовому 
контексті: народження Спасителя відбувається не в без-
повітряному і позачасовому просторі, а цілком конкрет-
но в Юдеї, яка тоді перебувала під правлінням Ірода Ве-
ликого (Від Луки 1, 5). Далі Євангеліє розповідає нам про 
народження Івана Хрестителя. Через шість місяців Ангел 
Гавриїл з'являється Марії у місті Назареті (Від Луки 1, 26 
і далі). Згідно з обітницею Ангела, Немовля Марії назвуть 
«Сином Всевишнього» й успадкує престол царя Давида. 
Він царюватиме над домом Якова, тобто Ізраїлем, на віки 
вічні, і Його царству не буде кінця. Отже, Ангел Гавриїл 
ще до народження Ісуса сказав про Нього все: в Ісусі з На-
зарету гряде очікуваний Месія, Якого обіцяли пророки. 
Ісус – Божий Син, Спаситель, Він запровадить Царство, 
яке триватиме повіки. Люди чекали на цього Спасителя у 
той час, і ми сьогодні також чекаємо на Друге Пришестя 
Ісуса Христа. 

З періодом Адвенту розпочинається церковний рік. У цей час ми згадуємо про очіку-
вання Спасителя в епоху, коли час виповнився, а також - про майбутній прихід 
Христа в день Його Другого Пришестя. Біблійні розповіді про Адвент зосереджені на 
звістці про народження Ісуса Христа й інших згадках про Нього у Святому Писанні.
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як цар і буде мудрим, буде чинити на землі суд і справед-
ливість» (Єремії 23, 5). Це пророцтво виповнилося в Ісусі 
Христі. 
У 3-й день Адвенту центральне місце займає радість від 
приходу Божого Сина. Біблійним тлом слугує вислів про-
рока Захарії: «Радуйся вельми, о дочко Сіону! Викрикуй, о 
дочко Єрусалиму! Ось Цар твій іде до тебе, справедливий 
і переможний, смиренний і верхи на ослі їде, на осляті, 
на молоденькій ослиці» (Захарії 9, 9). Ця біблійна цитата 
покладена в основу пісні з нагоди Адвенту «Дочко Сіо-
ну, торжествуй!» (російськомовний Новоапостольський 
пісенник, пісня № 4; Фрідріх Генріх Ранке), яку виконують 
на богослужіннях з нагоди Адвенту й Різдва. 
4-й Адвент постає у світлі пришестя Божого Сина для 
всього світу, включно до язичників. Наближення радісно-
го часу Різдва Христового є також темою цієї неділі, що 
відображено у словах Апостола Павла: «Радуйтеся завжди 
у Господі; знову кажу: Радуйтеся! [...] Господь близько!» 
(Филип’ян 4, 4-5). 

Передріздвяний час – День Святого Мартіна 

Передріздвяний час включає в себе Адвент з чотирма 
неділями. Початком передріздвяного часу, за давньою 
традицією, вважають 11 листопада. Це День Святого 
Мартіна, який досі в деяких реґіонах відзначають ди-
тячими парадами. Дата 11 листопада походить від річ-
ниці смерті єпископа Мартина Турського. Цей день 
мав велике значення в епоху Середньовіччя: у цей 
день поденники, пастухи, служниці й батраки отри-
мували платню від фермерів, у яких вони працювали. 
Це пов’язували з наближенням зимового сезону, під 
час якого неможливо було виконувати сільськогоспо-
дарські роботи, тому домашню прислугу й робітників 
звільняли, а в новому році, після закінчення різдвяно-
го часу, 2 лютого, у день Стрітення, їх знову наймали 
на роботу для виконання завдань наступного сільсько-
господарського року. День Святого Мартіна в Серед-
ньовічній суспільній формації був святом, коли весе-
лилися, їли частування, приміром, смажену гуску, бо 
після цього розпочинався передріздвяний піст. Фер-
мерським слугам у цей день часто платили гусями. На 
День Святого Мартина влаштовували базари, де люди 
могли запастися теплим одягом і предметами першої 
необхідності на холодну пору року.

Передріздвяний час – неділі Адвенту 

Чотири неділі Адвенту мають різний зміст, який закріпив-
ся в традиції з часів Середньовіччя. Отже, неділі Адвенту 
наближають нас до Різдвяних свят. 
1-а неділя Адвенту містить послання: «Твій Цар гряде!» 
Ще пророки Старого Заповіту передбачили прихід Ісу-
са Христа у цей світ. Під словами «Твій Цар гряде!» ро-
зуміють не тільки появу Ісуса на Різдво, а також Його Дру-
ге Пришестя. Отже, 1-й Адвент поєднується з останньою 
неділею церковного року, у яку згадується про Друге При-
шестя Христа. Девіз останньої неділі церковного року, а, 
отже, першого Адвента: «Бадьорися, бо Господь гряде!»
У 2-у неділю Адвенту нам детально розповідають про 
цього Царя, зокрема, що Він є «Давида праведний пагін», 
тобто син Давида. Для цього використовуються біблійні 
вірші, приміром, з Єремія 23, 5-8, де мова йде про Царя 
з дому Давида: «Ось настане час, – слово Господнє, – і Я 
пробуджу для Давида праведний пагін, що владарюватиме 

ЦЕРКОВНИЙ РІК
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КОРОТКІ РЕПОРТАЖІ

У 
неділю, 29жовтня 2023 року, у громаді м. Черкаси відбулося підготовче богослужіння для померлих, яке про-
водив Апостол Будник. Його супроводжував відповідальний за реґіон «Україна-Центр» окружний старій-
шина Пальм. В основу цього богослужіння Апостол поклав біблійну цитату з Діянь Апостолів 17, 26-27: «Він 
створив з одного ввесь рід людський, щоб він жив по всій земній поверхні, призначивши встановлені часи і 

границі їхнього оселення, щоб вони шукали Бога, чи, може, навпомацьки не знайдуть Його, – хоч Він від кожного з нас 
недалеко». Підсумовуючи свою проповідь Апостол, зокрема. сказав: «Будь-яка людина створена на образ і на подобу 
Божу і має однакову цінності й гідність. Бог, як у час земного життя, так і в потойбічному світі кличе душі до єднання з 
Собою. Хто відгукнеться на Божий поклик, той отримає вічне життя. Робімо посильний внесок у те, аби живі й померлі 
відчули на собі Божі діяння і любов». 

Особливу радість у громади викликало звершення Апостолом таїнства 
хрещення Святим Духом малолітнього Міхаеля Царенка, яке відбулося, від-
повідно до Біблії, шляхом покладання рук Апостола. Після богослужіння 
брати й сестри, а також гості громади мали змогу за чаюванням поспілку-
ватися з Апостолом Будником, окружним старійшиною Пальмом та один з 
одним, а також привітати батьків Міхаеля з тим, що їхній син став дійсним 
членом громади Новоапостольської церкви. На прощання Апостол побажав 
усім Божих благословень й ангельського захисту.
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Поїздка Апостола Будника 
в Одеську область

З 11 по 12 листопада 2023 року Апостол Буд-
ник перебував в Одесі. Тривалий час він не 
міг відвідати цей реґіон, тож служителі церк-
ви й парафіяни з великою радістю очікували 

на приїзд Апостола та молилися за його ангельський за-
хист.У суботу, 11 листопада 2023 року, Апостол провів 
зустріч зі священнослужителями цього регіону та їхніми 
дружинами. Після довгої перерви священнослужителі 
знову змогли зібратися разом. У вільній, невимушеній об-
становці швидко пролетів час у спілкуванні з Апостолом 
та один з одним.

У неділю, 12 листопада 2023 року, Апостол провів бо-
гослужіння в Одесі. Він служив біблійною цитатою з 
Євангелія від Івана 3, 17: «Бо не послав Бог у світ Сина 
світ засудити, лише ним – світ спасти». На богослужінні 
Апостол звершив Запечатання Святим Духом малень-
кої Діани, якій не виповнилося й двох місяців від народ-
ження. Молоді батьки самі на початку цього року стоя-
ли перед вівтарем і приймали вінчальне благословення. 

КОРОТКІ РЕПОРТАЖІ

І ось вони принесли своє дитя до Господа, аби Він благо-
словив також його через Апостола. Батьки з благоговін-
ням, увагою і радістю сприймали слова Апостола. На бо-
гослужінні були присутні батьки та друзі молодого тата, 
хоча вони є парафіянами іншої церкви. Це не стало пере-
поною для вдячності й радісного спілкування після бого-
служіння.Перший раз Апостол провів у цьому «російсько-
мовному» регіоні богослужіння українською мовою. І це 
абсолютно не було проблемою для розуміння і «засвоєн-
ня»  Божого слова.

 Через два дні, подолавши понад 800 км, Апостол благо-
получно повернувся додому.
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??ТЕСТИ НА ЗНАННЯ БІБЛІЇ?
1. Хто вийшов переможцем під час Божого суду на горі
Карміл?
А) Єлисей
Б) Ісая
В) Ілля
Г) Єремія

2. Як звали матір Івана Хрестителя?
А) Марія
Б) Варвара
В) Саломея
Г) Єлисавета

3 Звідки була родом цариця, яка відвідала царя Соломона в 
Єрусалимі?
А) із Саби
Б) із Єгипту
В) із Вавилона
Г) із Дамаска

4. Хто написав текст пісні «Мій вірний Відкупитель» 
(№ 3 у російськомовному пісеннику)?
А) Йохен Клеппер
Б) Філіп Ніколай
В) Фрідріх фон Бодельшвінг
Г) Пауль Ґерхард

5. Хто написав мелодію до пісні «Тиха ніч, ніч золота» (№ 42
в україномовному пісеннику)?
А) Франц Грубер
Б) Йоганн Ульріх
В) Людвіг ван Бетховен
Г) Ганс Ґеорґ Неґелі

6. Хто ніс відповідальність за вбивство дітей
у Віфлеємі?
А) імператор Август
Б) Ірод Антипа
В) Ірод Великий
Г) Квіріній

7. Яке біблійне писання називається
«Книгою за сімома печатями»?
А) Книга пророка Ісаї
Б) «Одкровення» Івана Богослова
В) Книга пророка Єремії
Г) Послання до Тита

8. У якому Євангелії описується візит мудреців зі Сходу?
А) в Євангелії від Івана
Б) у Євангелії від Луки
В) у Євангелії від Матвія
Г) у Євангелії від Марка

9. Якій біблійній сцені присвячена поезія
Античності під назвою «пастораль»?
A) відвідуванню пастухами Вифлеєма
Б) візиту мудреців
В) візиту Марії до Єлисавети
Г) відвідуванню Марією храму

10. Яке свято відзначається в Україні 6 грудня?
А) Михайлівська меса
Б) Святого Миколая
В) День Апостолів Петра і Павла
Г) Різдво Пресвятої Богородиці

ІЛЮСТРОВАНА ЗАГАДКА

З епохи Середньовіччя походить звичай, що 6 грудня Святий Миколай при-
ходить до дітей, аби роздавати їм подарунки. Він пов’язаний із легендою, у 
якій розповідається, що єпископ Миколай Мирлікійський (близько 270 - 
345/51 рр.) роздавав подарунки бідним. Річниця смерті єпископа, 6 грудня, у 
багатьох реґіонах є днем пам'яті про нього, у який дітям роздають подарунки. 
Відповідно, є багато церковних споруд, які названі ім’ям Святого Миколая, 
як, приміром, церква в Лайлінґу, що розташована в Нижній Баварії. У Лай-
лінґу, який згадується ще у IX столітті, а зараз є частиною громади Отцінґ у 
Ґаубодені, знаходиться також церква Святого Миколая. Церковна вежа і хре-
щальна купіль, ймовірно, датуються XIII століттям. Церква, барокова зальна 
будівля, була освячена у 1760 році. Привертає увагу пишно оздоблена кафе-
дра. На дверях амвона, через які проповідник входив на кафедру, розміщено 

зображення Десяти Заповідей зі Старого Заповіту. Це праця К. Ваґнера, виконана в 1737-1740 рр. Дві скрижалі заповідей зображені 
римськими цифрами: одна скрижаль із заповідями I - III, а друга - із заповідями IV - X. 

ЩО ОЗНАЧАЄ ПОДІЛ ДЕСЯТИ ЗАПОВІДЕЙ?    (Відповідь див. на стр. 2)
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ЧИ ЗНАЄТЕ ВИ?
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Ми з вдячністю приймемо пожертви на видавничу діяльність.

Отримувач платежу: Релігійна організація «Управлінський центр Новоапостольської церкви в Україні», проспект Тичини, 18-А, м. Київ.
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Призначення платежу: добровільні пожертвування від …

© Цей часопис і всі опубліковані в ньому  матеріали захищені авторськими правами.  
На повний або частковий передрук матеріалів,  а також їх будь-яке копіювання і поширення  вимагається дозвіл видавництва.

Усього вже, здається, надто багато? Новини, сповнені неймовірно-
го жаху. У нашому оточенні відбуваються також не найкращі події; 
крім того, існують свої особисті проблеми, які позбавляють нас сну 
не на одну ніч. Усе це може призвести до втрати впевненості у влас-
них силах. 

У такі моменти добре згадати, що ми не самотні, адже іноді забу-
ваємо про це. 

Ісус Навин переживав щось подібне. Коли йому довелося взяти на 
себе нелегку спадщину Мойсея, то Богу не раз доводилося давати 
йому пояснення, аж поки Він урешті-решт не сказав Навинові – на-
віть з певним натиском: «Отож наказую тобі: будь мужнім і хоро-
брим; не лякайся й не падай духом, бо Господь, Бог твій, з тобою, 
куди б ти не подався» ( Навин 1, 9). 

Усе, що відбувається навколо нас, неабияк відображається на на-
шій душі. Але ми не повинні впадати у відчай чи навіть у розпач. 
Адже Бог дав нам обітницю: «Ось, Діва матиме в утробі й породить 
Сина, і дадуть Йому ім'я Еммануїл, що значить: З нами Бог» ( Від Мат-
вія 1, 23).

Ред.

Ти не самотній
і


